
Nr. 1193/2015
ROMÂNIA

JUDEŢUL HARGHITA
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SUSENI

PROCES VERBAL

Încheiat azi la data de 26 martie 2015 orele 1800 în şedinţa ordinară a Consiliului
Local al comunei Suseni, la sediul acestuia.

Se  constată  că  convocarea  Consiliului  Local  comunal  în  şedinţă  s-a  făcut  cu
respectarea  prevederilor  art.  39  din  Legea  nr.  215/2001  privind  administraţia  publică
locală, republicată, prin Dispoziţia nr. 238 din 2015 a primarului comunei Suseni.

La şedinţă participă următorii consilieri:

1. Bálint Attila
2. Bálint István
3. Deák Endre
4. Egyed Márta
5. Elekes József
6. Elekes-Józsa Márton
7. Elekes-Köllő Márta
8. Gál Katalin
9. György Zsolt
10. Kovács Levente
11. Marthy Barna
12. Mihálydeák Ervin
13. Molnár Vicentiu
14. Tótpál László

De la edin ă lipse te motivat ș ț ș doamna consilier Horváth Dumitrina.
La  şedinţă  mai  participă:  domnul  primar  Egyed József  iș  d-na secretar  Kovács

Ileana Éva i doamna Elekes-Köllő Angéla, însărcinată cu întocmirea procesului verbal alș
edin ei. ș ț

În lipsa preşedintelui de şedinţă, domnul primar propune ca proiectul de hotărâre
privind alegerea pre edintelui de edin ă să fie adus i aprobat la începutul edin ei.ș ș ț ș ș ț

8.  Proiect  de  hotărâre  privind  alegerea  preşedintelui  de  şedinţă  pentru
următoarele 3 luni

Egyed József: Propun pe domnul consilier Kovács Levente i rog membrii consiliului săș
voteze. 
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Proiectul  de  hotărâre  se  aprobă  cu  14  voturi  pentru,  fără  abţineri  şi  voturi
împotrivă.

Noul pre edinte de edin ă, domnul consier ș ș ț Kovács Levente constatând că sedinţa
este  legal  constituită,  salută  pe  cei  prezenţi  şi  declară  deschisă  şedinţa  ordinară  a
Consiliului Local al comunei Suseni.

Întrunirea  Consiliului  Local  comunal  a  fost  cerută  de  primarul  comunei  cu
următoarele proiecte de ordine de zi:

1) Proiect  de  hotărâre  privind  însuşirea  propunerilor  pentru  actualizarea  Planului
Urbanistic  General  al  comunei  Suseni  şi  a  Regulamentului  aferent  acestuia  şi
aprobarea iniţierii procedurii de autorizare a Planului Urbanistic General actualizat
al comunei Suseni şi a Regulamentului aferent acestuia

2) Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  finanţării  Asociaţiei  de  Dezvoltare
Intercomunitară Voşlăbeni-Suseni

3) Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  valorii  finale  de  investiţie  a  proiectului:
„Achiziţie buldoexcavator pentru dotarea Serviciului Voluntar pentru Situaţii  de
Urgenţă din comuna Suseni, judeţul Harghita”

4) Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  solicitării  Scrisorii  de  garanţie  pentru
garantarea  avansului  în  cadrul  proiectului:  „Achiziţie  buldoexcavator  pentru
dotarea Serviciului Voluntar pentru Situaţii de urgenţă din comuna Suseni, judeţul
Harghita”

5) Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  valorii  finale  de  investiţie  a  proiectului:
„Reabilitare Moară de apă şi clădiri aferente”

6) Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  solicitării  Scrisorii  de  garanţie  pentru
garantarea  avansului  în  cadrul  proiectului:  „Reabilitare  Moară  de apă şi  clădiri
aferente”

7) Proiect de hotărâre privind aprobarea plăţii cheltuielilor de deplasare a personalului
didactic din cadrul Şcolii Gimnaziale „Elekes Vencel” din comuna Suseni, pentru
luna decembrie 2014, ianuarie-februarie 2015

8) Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru următoarele 3
luni

9) Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării Bugetului Local pe anul 2015
10)Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  execuţiei  Bugetului  general  al  comunei

Suseni pe anul 2014
11)Aprobarea procesului verbal ale şedinţei anterioare din data de 26 februarie 2015
12)Probleme curente

În  conformitate  cu  prevederile  art.  42  alin.  (5)  din  Legea  Nr.  215/2001  privind
administraţia publică locală, cu modificările şi completările ulterioare, secretarul comunei
înaintea  şedinţei,  a  pus  la  dispoziţia  consilierilor  comunali  procesul  verbal  al  şedinţei
anterioare ţinută la data de 26 februarie 2015.

La solicitarea domnului primar pre edintele edin ei solicită completarea ordinii de ziș ș ț
cu încă un proiect de hotărâre, privind angajarea unui avocat. Preşedintele şedinţei supune
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la  vot  aprobarea  ordinii  de  zi,  care  se  aprobă  cu  13  voturi  pentru,  un  vot  împotrivă
(Elekes-Józsa Márton) i fără ab ineri. ș ț

Elekes-Józsa Márton:  Nu s-a întrebat dacă cineva are ceva de spus.  Discutarea unei
probleme atât de importante, cum este PUG-ul nu ar trebui să apară ca una din 12 proiecte
de ordine de zi. A  propune discutarea PUG-ului într-o edin ă separată.ș ș ț
Egyed József: A avut loc dezbaterea publică, nu s-au făcut modificări fa ă de ceea ce ne-ț
au prezentat domnii ingineri. Când vom ajunge la discutarea acestui proiect, vom decide
să o amânăm sau nu.

Şedinţa continuă cu dezbaterea proiectelor înscrise în ordinea de zi:

1. Proiect  de  hotărâre  privind  însuşirea  propunerilor  pentru  actualizarea
Planului Urbanistic General al comunei Suseni şi a Regulamentului aferent
acestuia şi aprobarea iniţierii procedurii de autorizare a Planului Urbanistic
General actualizat al comunei Suseni şi a Regulamentului aferent acestuia

Tótpál  László:  Comisia de  specialitate a decis  să nu ină  edin ă de comisie separat,ț ș ț
deoarece sunt foarte multe proiecte de hotărâre pe ordinea de zi. Mai degrabă să se inăț
împreună cele două edin e.ș ț
Egyed  József:  Anul  trecut  s-au  făcut  măsurătorile,  s-au  depus  cererile  din  partea
locuitorilor comunei i a avut loc dezbaterea publică. Dacă consiliul local solicită să îi maiș
invităm o dată pe domnii ingineri o vam face. 
Elekes-Józsa Márton: Este vorba într-adevăr de o muncă foarte minu ioasă. Dar ar trebuiț
să decidem modalită ile de respectare a acestor lucruri. Ar trebui să dezbatem problemaț
pentru ca PUG-ul să fie utilizabil.
Egyed József: Esen ial este faptul că dacă cinave dore te să facă modificări fa ă de acestț ș ț
PUG, va trebui să ceară PUZ.  Iar  pentru avizarea PUZ-ului este nevoie de aprobarea
consiliului local. Din această cauză nu se poate depă i acest cerc. Respectarea PUG-uluiș
ine de urbanist, dar decizia este a consiliului local. Dacă dori i putem să mai discutăm oț ț

dată problema. Dar să stabilim data acesteia cât mai curând, săptămâna viitoare dacă se
poate.

Comisia de specialitate a decis împotriva amânării.
Kovács Levente:  Supune proiectul  procedurii  de  votare,  iar  proiectul  se  aprobă cu 9
voturi  pentru,  5  abţineri  (Marthy  Barna,  Elekes-Köllő  Márta,  Elekes-Józsa  Márton,
Molnár Vince, Deák Endre) şi fără voturi împotrivă.

2. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  finanţării  Asociaţiei  de  Dezvoltare
Intercomunitară Voşlăbeni-Suseni

Egyed József:  S-a  aprobat  deja  în  buget.  30.000  lei  s-au  alocat  pentru  cheltuieli  de
personal, 20.000 pentru combustibil, 20.000 lei pentru asfaltare.
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 14
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.
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3. Proiect de hotărâre privind aprobarea valorii finale de investiţie a proiectului:
„Achiziţie buldoexcavator pentru dotarea Serviciului Voluntar pentru Situaţii
de Urgenţă din comuna Suseni, judeţul Harghita”

Egyed József: Consiliul local va trebui să aprobe ultimul pre  negociat. Achizi ia s-a făcutț ț
la pre ul de 376.000 lei. ț
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Egyed József: La problemele curente vom vorbi despre punerea în func iune a utilajului.ț
Molnár Vince: Decontarea am primit-o deja?
Kovács Ileana Éva: Nu, acum vo solicita scrisoarea de garan ie.ț
Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 14
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea solicitării Scrisorii de garanţie pentru
garantarea avansului în cadrul proiectului: „Achiziţie buldoexcavator pentru
dotarea Serviciului Voluntar pentru Situaţii de urgenţă din comuna Suseni,
judeţul Harghita”

Egyed József: Cerem avansul de la FEADR. Este o procedură legală. 
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 14
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea valorii finale de investiţie a proiectului:
„Reabilitare Moară de apă şi clădiri aferente”

Egyed József:  A avut loc achizi ia publică, am predat lucrarea. Am vorbit cu domnulț
Benedek Peter, căci dânsul este specialist în lucrările la monumente de artă. A a că iș ș
dirigintele de antier este specialist în monumente de artă.ș
Molnár Vince: Am primit cofinan are din Ungaria?ț
Egyed József:  Nu, am avut promisiuni în acest sens, dar n-am primit  bani.  O să mai
încercăm.
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Deák Endre: Care este termenul până la care trebuie finalizat?
Egyed József: Până pe data de 21 septembrie trebuie finalizat. Nu vafi u or, dar nu esteș
imposibil.
Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 14
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea solicitării Scrisorii de garanţie pentru
garantarea  avansului  în  cadrul  proiectului:  „Reabilitare  Moară  de  apă  şi
clădiri aferente”

Egyed József: Dorim să cerem avans de la FEADR.
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 14
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.
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7. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  plăţii  cheltuielilor  de  deplasare  a
personalului  didactic  din  cadrul  Şcolii  Gimnaziale  „Elekes  Vencel”  din
comuna Suseni, pentru luna decembrie 2014, ianuarie-februarie 2015

Kovács Ileana Éva: Consiliul de administra ie al colii ne-a înaintat solicitarea.ț ș
Egyed József: Această sumă încă se încadrează în buget. Propun să o aproba i.ț
Elekes-Köllő Márta: Naveta trebuie plătită, căci altfel pot să ne dea în judecată. Au mai
fost astfel de cazuri.
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 14
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

9. Proiect  de hotărâre privind aprobarea rectificării  Bugetului  Local  pe anul
2015

Bányász Etelka: În temeiul unei hotărâri de guvern, sumele câ tigate de coală în instan ăș ș ț
trebuie plătite în primul trimestru al anului.
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 14
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei Bugetului general al comunei
Suseni pe anul 2014

Egyed  József:  Nu  s-au  făcut  transferuri  de  sume  între  capitole,  am i  economisit  oș
anumită sumă de bani. A fost unul dintre cei mai reu i i ani, pe care l-a încheiat cu succes.ș ț
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Molnár Vince: Ar trebui alăturat materialului i balan a i inventarul.ș ț ș
Bányász Etelka: În regulă, le avem, doar trebuie tipărite.
Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 14
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

11. Aprobarea procesului verbal ale şedinţei anterioare din data de 26 februarie
2015

Kovács Levente: Supune procesul verbal procedurii de votare, iar acesta se aprobă cu 14
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

12. Proiect  de  hotărâre  privind  angajarea  unui  avocat  care  să  reprezinte
interesele  Comunei  Suseni  în  Dosarul  nr.  625/234/2014  aflat  pe  rolul
Tribunalului Harghita

Egyed József: În temeiul legii,  pentru angajarea unui avocat este nevoie de aprobarea
consiliului  local.  În  prezent,  pe  rolul  Tribunalului  Harghita  se  află  dosarul  nr.
625/234/2014 având ca părţi Comuna Suseni, în calitate de apelant în contradictoriu cu
Magyari Roza pârât având ca obiect pretenţii. D-na Magyari Roza prin acţiunea intentată
la  Judecătoria  Gheorgheni  a  solicitat  plata  indemnizaţiei  lunare  de  însoţitor  pentru
bolnava  Janosi  Rozalia,  având  domiciliul  stabil  în  municipiul  Odorheiu  Secuiesc,  în

5



prezent  aflată  în  îngrijirea  Căminului  de  bătrâni  din  Suseni,  unde  a  fost  stabilită  şi
reşedinţa acesteia, potrivit vizei de flotant de pe verso-ul cărţii de identitate. Judecătoria
Gheorgheni  a  admis  cererea  d-nei  Magyari  Rozalia,  faţă  de  care  am formulat  apel  la
Tribunalul Harghita.

Am stat  de vorbă cu doamna Koos Zsuzsa privind cele  7 cereri  de  acordare a
indemnizaţiei de însoţitor pentru persoanele aflate în îngrijire la Căminul de bătrâni din
Suseni, a căror aprobare la plată ar împovăra foarte mult fondurile limitate ale bugetul
local al Comunei Suseni. După ce a în eles situa ia, s-au retras 6 cereri.ț ț
Deák Endre: Cine ar fi avocatul angajat?
Egyed József: Fóri Endre din Odorheiu Secuiesc. 
Elekes-Józsa Márton:  La consiliul  jude ean există o întreagă gardă de juri ti.  Nu amț ș
putea să le cerem ajutorul? Nu este de datoria lor să ne ajute în asemenea situa ii?ț
Egyed József: Problema este că ei nu ne vor reprezenta în instan ă. Iar noi de acest lucruț
am avea nevoie.
Elekes-Köllő Márta: În depresiunea Giurgeului nu s-a găsit nici un avocat?
Egyed József: Nici nu am căutat, deoarece pe acesta îl consider cel mai bun.
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 14
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

13. Probleme curente
Egyed József: În legătură cu asisten ii personali a persoanelor cu handicap, am primit oț
cerere din partea domnului Ferenczi Zoltan de a o angaja pe so ia dânsului pentru a-iț
îngriji mama bolnavă. Solicită angajarea din cauză că peste un an de zile so ia lui ar puteaț
să solicite pensie anticipată. Eu proprun să primească deocamdată indemniza ie, iar dacăț
se va elibera un loc, atunci am putea-o angaja.
Bányász Etelka:  Avem salariile plafonate.  Nici a a nu e sigur că ne vor ajunge baniiș
pentru plata salariilor. Iar dacă angajăm un asistent personal, ne costă de două ori mai
mult decât dacă dăm indemniza ie.ț
Marthy Barna: Câ i asisten i personali sunt angaja i?ț ț ț
Bányász Etelka: 25.
Deák Endre: i câ i primesc indemniza ie?Ș ț ț
Bányász Etelka: 7. Problema este că suntem plafona i, nici dacă am vrea nu am avea deț
unde plăti.
Egyed József: Vom întocmi o listă de a teptare, iar dacă se va elibera un loc, atunci dânsaș
va fi  prima pe listă.  În plus administra ia a avut trei  înmormântări  de făcut,  deoareceț
deceda ii au avut domiciliul în comună i nu au avut apar inători.ț ș ț
Deák Endre: Casa de pensii nu va compensa cheltuielile de înmormântare?
Egyed József: Nu, pentru că nu au fost angaja i. ț
Egyed József: Am început repara iile de drumuri, am primit material de la carieră i amț ș
cerut ajutorul localnicilor să niveleze materialul de umplutură. Dacă mai este nevoie de
repara ii,  să  ne  anun a i.  În  Valea  Strâmbă  am făcut  repara ii  la  strada  Gergely  i  înț ț ț ț ș
locurile  în care am avut sesizări.  Pe strada  Újút am reparat  într-un punct i  am săpatș
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an urile. Urmează să se facă repara ii pe strada ș ț ț Örmény i se va pune i un burlan.  i înș ș Ș
Chileni, în fa a familiei Kolozsi Attila se va pune un burlan pentru ca apa să se poatăț
scurgă în aval. 
Deák Endre: În strada Fenyés vor fi repara ii?ț
Egyed József: i acolo am dus material de umplutură. De luni vor începe săparea sta iilorȘ ț
de pompare pentru re eaua de canalizare.  Până la data de 18 mai re eaua ar trebui săț ț
func ioneze.ț
Egyed József: Domnul Mihálydeák Kálmán a venit cu rugămintea că ar dori să participe
la o edin ă de consiliu înainte de a muri.ș ț
Elekes-Józsa Márton:  edin ele sunt deschise. Poate să vină când dore te. Pe pagina deȘ ț ș
web ar trebui afi ate invita iile de edin ă i procesele verbale ale edin elor.ș ț ș ț ș ș ț
Egyed József:  A sosit buldoexcavatorul i un ma inist ne-a arătat cum func ionează. Neș ș ț
indică o serie de parametri. Întrebarea este cine va manipula utilajul?
Elekes-Józsa Márton: Pentru ce anume a fost solicitat utilajul în proiect?
Egyed József: Pentru situa ii de urgen ă. Poate să sape i an uri. ț ț ș ș ț Deák Csaba ar putea  să-
l manipuleze. El este comandantul pompierilor voluntari. Va trebui să facă un curs de
calificare. Sau mai bine să angajăm un specialist? Dar nu cred că acest lucru ar fi necesar,
deoarece lucruri prea complicate nu dorim să facem cu utilajul, doar să săpăm an uri sauș ț
să facem lucrări de deszăpezire. Iar aceste lucruri le poate face i un începător.ș
Molnár Vince: Nu ar fi potrivit domnul Czirják Jóska? Dânsul este specialist.
Egyed József:  Dânsul merge la pensie la anul. Ar trebui să fie o persoană tânără.  Deák
Csaba ar fi persoana potrivită. Dacă nu va face treaba cum se cade, atunci vom mai vedea.
Kovács Levente: Deák Csaba are permis de conducere pentru utilaje grele?
Egyed József: Are categoriile C i E. Dar mai trebuie să dea un examen.ș
Elekes-Józsa Márton: Cine va verifica utilizarea ma inii?ș
Egyed József:  Când  preluăm utilajul,  vom clarifica  ce  lucrări  vom putea  efectua  cu
acesta.
György Zsolt: Cu siguran ă vor veni să verifice în ce mod ne-a ajutat buldoexcavatorul înț
cazurile de situa ii de urgen ă.ț ț
Egyed József:  Ne vom pregăti  pentru aceste verificări.  Dar până nu vom plăti  măcar
jumătate din valoarea utilajului, nu vreau să fie folosit.
Molnár Vince:  Ar putea beneficiarii de ajutor social să cure e an ul în ț ș ț Fehérpatak? Iar
apoi ar trebui săpat. 
Egyed József: Vom rezolva.
Marthy Barna: Drumul Erdőlő se strică într-un ritm alert. Este plin de gropi.
Egyed  József:  Este  folosit  în  mod  intensiv.  Dacă  firma  nu  va  face  repara ii,  atunciț
administra ia va trebui să facă repara ii.ț ț
Marthy Barna: Trecere de pietoni va fi în fa a colii din Chileni? i nici indicator nu este.ț ș Ș
Egyed József: Vom verifica.
Gál Katalin: Femeia de serviciu din Chileni a primit prima jumătate a salariului promis
de 600 lei, iar cealaltă jumătate ar trebui să o primească până la Pa te.ș
Egyed József: Vom rezolva.
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Tótpál László: În Valea Strâmbă s-a înfiin at paza ob tească. Propun să ne gândim i săț ș ș
elaborăm un regulament ob tesc i să îi dăm un cadru legal. ș ș

Preşedintele  şedinţei  anunţă  epuizarea  problemelor  înscrise  în  ordinea  de  zi,  şi
declară închisă şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Suseni.

ÎNTOCMIT,
Elekes-Köllő Angéla Gabriela

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ        SECRETAR
Kovács Levente    Kovács Ileana Éva
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